

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
 Paix Travail - Patrie

REGION DU CENTRE

DEPARTEMENT DU MBAM ET KIM

COMMUNE DE NGAMBE TIKAR

SECRETARIAT GENERAL



REPUBLIC OF CAMEROON
 Peace - Work - Fatherland

CENTER REGION

MBAM ET KIM DIVISION

NGAMBE TIKAR COUNCIL

GENERAL SECRETARIAT

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT

**N° 07 /AAONO/RC/D-MK/C-NGT/CIPM/2026 DU 10 FEVRIER 2026 EN PROCEDURE D'URGENCE POUR
 LE CONTRÔLE TECHNIQUE ET LA SURVEILLANCE DES TRAVAUX DE CONSTRUCTION DE DEUX
 PONT DEFINITIFS RESPECTIVEMENT SUR LES RIVIERES NTAIN (12 ml) DE LA ROUTE COMMUNALE
 NGAMBE TIKAR - BENG BENG (38km); ET NGOUH (12 ml) AU PK 23 + 100 AVEC DIGUE SUR LA
 ROUTE COMMUNALE NGAMBE TIKAR - INA DANS LA COMMUNE DE NGAMBE TIKAR, DEPARTEMENT
 DU MBAM ET KIM, REGION DU CENTRE POUR LE COMPTE DES ANNEES 2026, 2027 ET 2028.**

FINANCEMENT : Budget MINTP , Ligne Fonds Routier, Programme 2026,2027 et 2028.

1. Objet de l'appel d'Offres.

Le Maire de la Commune de NGAMBE TIKAR, Autorité Contractante lance pour le compte de sa Commune, un Appel d'Offres National Ouvert pour le contrôle technique et la surveillance des travaux de construction de deux ponts définitifs respectivement sur les rivières NTAIN (12 ml) de la route Communale NGAMBE TIKAR - BENG BENG (38km) ; et NGOUH (12 ml) au Pk 23 + 100 avec Digue sur la route Communale NGAMBE-TIKAR – INA, dans la Commune de NGAMBE TIKAR, Département du Mbam et Kim, Région du Centre. Pour le compte des années 2026, 2027 et 2028.

2. Allotissement

Les travaux sont constitués en un seul lot repartis en trois (03) phases présentées ainsi qu'il suit :

Tronçons	Cout prévisionnel en FCFA				Délai : mois			
	Phase 1 (budget 2026)	Phase 2 (budget 2027)	Phase 3 (budget 2028)	Total	Phase 1	Phase 2	Phase 3	Global
Contrôle technique et la surveillance travaux de construction de deux ponts définitifs respectivement sur les rivières NTAIN (12 ml) de la route Communale NGAMBE TIKAR - BENG BENG (38km) ; et NGOUH (12 ml) au Pk 23 + 100 avec Digue sur la route Communale NGAMBE-TIKAR – INA, dans la Commune de NGAMBE TIKAR, Département du Mbam et Kim, Région du Centre	6 000 000	6 000 000	6 000 000	18 000 000	07	07	07	21

3. Consistance des travaux.

Les prestations comprennent le contrôle technique, géotechnique, topographique et environnemental ainsi que la surveillance des travaux sus évoqués à l'objet.

Le Cocontractant devra :

- Surveiller l'exécution des travaux ;
- Assurer le contrôle technique et géotechnique de la mise en œuvre de toutes les prestations que contient le devis des travaux à exécuter ;
- Proposer à la signature du Chef de Service du marché des ordres de services nécessaires à la bonne exécution des travaux ;
- Veiller à l'assurance de la qualité et à l'application des mesures de protection de l'environnement ;
- Veiller à l'établissement des plans de récolement.

Les prestations du titulaire sont définies de manière plus détaillée dans les Termes de Références.

4. Participation.

La participation au présent Appel d'Offres est ouverte à égalité de conditions à tous les Bureaux d'Etudes Techniques (BET) de droit camerounais installées au Cameroun et spécialisées dans l'étude, le contrôle technique et la surveillance des travaux d'entretien des routes.

Par le présent Avis d'Appel d'Offres, les entreprises intéressées sont invitées à fournir dans leurs offres, les informations **authentiques** qui permettront de retenir celle pouvant réaliser les prestations après une évaluation approfondie et objective de son dossier.

5. Financement.

Les travaux, objet du présent Appel d'Offres, sont financés par le Budget du Ministère des Travaux Publics, Ligne Fonds Routier – Programme 2026, 2027 et 2028, en un lot unique pour un coût prévisionnel pour les trois phases de **Dix-huit millions (18 000 000) francs CFA**. Dont **six millions (6 000 000) Francs CFA par phase**.

6. Consultation du dossier d'Appel d'Offres

Le dossier physique peut être consulté gratuitement aux heures ouvrables à la Mairie de Ngambé-Tikar au niveau de la **STRUCTURE INTERNE DE GESTION ADMINISTRATIVE DES MARCHÉS PUBLICS (SIGAMP)** Tél : 697 17 93 60 / 678 91 52 85 dès publication du présent avis.

Il peut également être consulté en ligne sur la plateforme **COLEPS aux adresses** <http://www.marchesppublics.cm> et <http://www.publiccontracts.cm> sur le site internet de l'ARMP (www.armp.cm).

7. Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres-

La version physique du Dossier d'Appel d'Offres peut être obtenue à l'Hôtel de ville de Ngambé-Tikar, (au niveau de la **STRUCTURE INTERNE DE GESTION ADMINISTRATIVE DES MARCHÉS PUBLICS (SIGAMP)** Tél : 697 17 93 60 / 678 91 52 85) dès publication du présent avis, contre présentation d'une quittance de versement de la somme non remboursable de **Trente mille (30 000) FCFA** représentant les frais d'achat du dossier, payable à la **Recette municipale de NGAMBÉ-TIKAR**.

Lors du retrait du Dossier d'Appel d'Offres, les soumissionnaires devront se faire enregistrer, en indiquant leur adresse complète (Boite postale, Numéros de téléphone, fax Email...).

Cette quittance devra identifier l'acheteur comme représentant l'Entreprise désireuse de participer à l'Appel d'Offres.

Il est également possible d'obtenir la version électronique du dossier par téléchargement gratuit aux adresses sus indiquées pour la version électronique. Toutefois, la soumission par voie physique est conditionnée par le paiement des frais d'achat du DAO.

La participation au présent Appel d'Offres est ouverte aux entreprises de droit camerounais ayant fait l'objet de catégorisation ou en cours de catégorisation.

Cautionnement provisoire.

Les offres devront être accompagnées d'un cautionnement provisoire (garantie bancaire de soumission) établi, selon le modèle indiqué dans le Dossier d'Appel d'Offres, par un établissement bancaire agréé par le ministère des Finances et d'un montant égal à **trois cent soixante mille (360 000) francs CFA**.

L'absence du cautionnement provisoire ou sa non-conformité au modèle joint dans le Dossier d'Appel d'Offres entraîne à l'ouverture, le rejet systématique de l'offre.

Le cautionnement provisoire sera libéré d'office au plus tard trente (30) jours après l'expiration de la validité des offres pour les soumissionnaires n'ayant pas été retenus. Dans le cas où le soumissionnaire est attributaire du marché, le cautionnement provisoire sera libéré après constitution du cautionnement définitif.

7. Présentation des offres :

Les documents constituant l'offre sont répartis en trois volumes ci -après contenus dans une enveloppe fermée et scellée dont :

- L'enveloppe A contenant les pièces administratives (Volume 1) ;
- L'enveloppe B contenant l'offre technique (Volume 2) ;
- L'enveloppe C contenant l'offre financière (Volume 3).

Les offres ainsi présentées seront placées sous simple enveloppe, fermée et scellée portant uniquement la mention de l'Appel d'Offres en cause. Les différentes pièces de chaque offre seront numérotées dans l'ordre du DAO et séparées par des intercalaires de même couleur autre que le blanc.

8. Dépôt des offres.

Chaque offre, rédigée en français ou en anglais et en sept (7) exemplaires dont un (01) original et six (06) copies marquées comme tels devra parvenir dans les Services de l'Autorité Contractante (Délégation Départementale des Marchés Publics du Mbam et Kim - Service de la passation des Marchés) à NGAMBE TIKAR au plus tard le **20 Mars 2026** à 11 heures précises et devra porter la mention :

« APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT N° 007 /AONO/RC/D-MK/C-NGT/CIPM/2026 DU...10 FEVRIER 2026 EN PROCEDURE D'URGENCE POUR LE CONTRÔLE TECHNIQUE ET LA SURVEILLANCE DES TRAVAUX DE CONSTRUCTION DE DEUX PONTS DEFINITIFS RESPECTIVEMENT SUR LES RIVIERES NTAIN (12 ML) DE LA ROUTE COMMUNALE NGAMBE TIKAR - BENG BENG (38KM) ; ET NGOUH (12 ML) AU PK 23 + 100 AVEC DIGUE SUR LA ROUTE COMMUNALE NGAMBE-TIKAR – INA, DANS LA COMMUNE DE NGAMBE TIKAR, DEPARTEMENT DU MBAM ET KIM, REGION DU CENTRE. POUR LE COMPTE DES ANNEES 2026, 2027 ET 2028.

« A N'OUVRIR QU'EN SEANCE DE DEPOUILLEMENT. »

9. Ouverture des offres.

La Commission Interne de Passation des Marchés Publics placée auprès de la Commune de NGAMBE TIKAR procèdera à l'ouverture des plis en un temps et en présence des soumissionnaires ou de leurs représentants dument mandatés qui souhaitent y assister, **le 20 Mars 2026 à 12 heures** précises dans la salle des actes de la Commune de NGAMBE TIKAR. Les représentants des soumissionnaires qui sont présents signeront une feuille attestant leur présence.

Recevabilité des offres

Les offres ne respectant pas le mode de séparation des dossiers administratif, technique et financière seront irrecevables.

- Toute offre non conforme aux prescriptions du présent Avis et du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission établie selon le modèle proposé dans le DAO et délivrée par une banque de premier rang agréée par le Ministère en charge des Finances, valable pendant **trente (30) jours**au-delà du délai de validité des offres.
- Sous peine de rejet, les pièces administratives requises devront être impérativement produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur, conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres.
- Avant toute élimination de candidats présentant des pièces administratives jugées non conformes aux exigences du DAO, qu'un délai supplémentaire d'au moins 48 heures soit accordé à ces derniers pour, soit fournir des informations complémentaires, soit mener des vérifications supplémentaires sur la validité de la pièce reçue.
- Elles devront obligatoirement dater de moins de trois (03) mois à la date initiale de remise des offres.

10. Délai d'exécution.

Le délai maximum d'exécution prévu par le Maître d'Ouvrage pour la réalisation des travaux des trois phases est de **Vingt-un (21) mois calendaires**. Dont **07 mois par phase**. Ce délai comprend les périodes des pluies, toutes les intempéries et sujétions diverses et court à compter de la date de notification de l'Ordre de Service de commencer les travaux.

11. Evaluation des offres

Après ouverture des Offres par la Commission Interne de Passation des Marchés Publics, les plis déclarés acceptables sont confiés à une Sous-commission d'Analyse pour évaluation. L'évaluation permettra de déterminer le coût de chaque offre et de comparer les offres entre elles.

12. Critères éliminatoires :

12.1.1 : Dossier administratif :

- a) Dossier incomplet ou pièces non conformes (**if Article 92 (2) du décret n° 2018/366 du 20 Juin 2018 portant CMP**) ;
- b) Pièce falsifiée ou non authentique (**la CIPM et l'Autorité Contractante se réservent le droit de procéder à l'authentification de tout document présentant un caractère douteux**) ;
- c) Pièces certifiée ou signé par une personnalité non compétente.

12.1.2: Offre technique:

- a) Dossier incomplet ou pièces non-conformes ;
- b) Fausse déclaration, documents falsifiées ou scannés en lieu et place des copies certifiées ou originaux ;
- c) Note technique inférieure à 70/100 ;
- d) Pièces certifiée ou signé par une personnalité non compétente.
- e) Absence d'une Note méthodologique d'exécution des prestations.
- f) Absence d'un contrat de sous – traitance avec un laboratoire géotechnique agréé dûment complété suivant le modèle de la pièce 9.8 (pour ceux qui n'en dispose pas en leur sein) ou une copie de l'agrément (pour ceux qui en dispose en leur sein) ;

12.1.3 : Offre financière :

- a) Offre financière incomplète ;
- b) Pièces non conformes ;
- c) Omission dans l'offre financière, d'un prix unitaire quantifié ;
- d) Absence du sous détail d'un prix unitaire quantifié.
- e) N'avoir pas obtenu une note technique supérieure ou égale à 70/100.

12.2. Critères essentiels

12.2.1. Les offres techniques

Les offres techniques seront notées suivant les critères essentiels ci-après :

- a) Qualification des experts affectés à l'opération sur **34 points**.
- b) Références du BET sur **12 points** ;
- c) Moyens techniques et matériels sur **34 points** ;
- d) Maîtrise du projet sur **20 points**.

12.2.2. Les offres financières

Seules les offres financières des soumissionnaires dont l'offre technique aura été déclarée recevable à l'issue de l'examen de la conformité des pièces administratives et de l'évaluation technique seront évaluées et notées, en fonction des critères ci-après :

$$\text{NM} = \text{MMd} \times 100 / \text{MS}$$

NM = Note relative au montant de l'offre financière du soumissionnaire pour le lot concerné ;

MMd= Montant évalué de l'offre la moins-disante du lot concerné ;

MS = Montant évalué du soumissionnaire pour le lot concerné.

Une pondération sera faite entre la note technique et la note financière pour obtenir la note finale N (note technico-financière) suivant la formule ci-après :

$$N = [(70 \times \text{Note Technique}) + (30 \times \text{Note Financière})] / 100.$$

13 Attribution de la Lettre Commande

Le Maire de la Commune de NGAMBE TIKAR, Autorité Contractante attribuera la Lettre Commande au soumissionnaire dont l'offre, qualifiée techniquement, aura été évaluée la **mieux-disante** après vérifications de ses prix et remplissant les capacités financières, techniques et administratives requises résultant des critères dits essentiels ou ceux éliminatoires.

14. Délai de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leurs offres pendant une période de **quatre-vingt-dix (90) jours** à compter de la date limite fixée pour la remise des offres.

15. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires d'ordre technique peuvent être obtenus auprès de la **STRUCTURE INTERNE DE GESTION ADMINISTRATIVE DES MARCHÉS PUBLICS (SIGAMP)** de la Mairie de la de NGAMBÉ-TIKAR Tél : 697 17 93 60/ 678 915 285

16. Lutte contre la corruption et les mauvaises pratiques.

Pour toute dénonciation pour des faits, actes de corruption ou de mauvaises pratiques, bien vouloir appeler la CONAC au numéro 1517, l'Autorité chargée des Marchés Publics (MINMAP) (SMS ou appel) aux numéros : (+237) 673 20 57 25 et 699 37 07 48.

Ampliations :

- Préfet /MK/Ntui ;
- DDMINMAP/MK/Ntui
- ARMP/CE /Ydé Pour publication au JDM;
- President CIPM/NG-T;
- Affichage/Chrono/Archive

NGAMBE TIKAR, le 13 /02/2026
Le Maire (Autorité contractante)



REPUBLIQUE DU CAMEROUN
 Paix Travail - Patrie

REGION DU CENTRE

DEPARTEMENT DU MBAM ET KIM

COMMUNE DE NGAMBE TIKAR

SECRETARIAT GENERAL



REPUBLIC OF CAMEROON
 Peace - Work - Fatherland

CENTER REGION

MBAM ET KIM DIVISION

NGAMBE TIKAR COUNCIL

GENERAL SECRETARIAT

NOTICE OF OPEN NATIONAL TENDER

No. 07 /AAONO/RC/D-MK/C-NGT/CIPM/2026 OF 10 FEBRUARY 2026 IN EMERGENCY PROCEDURE FOR THE TECHNICAL CONTROL AND SUPERVISION OF THE CONSTRUCTION WORKS OF TWO PERMANENT BRIDGES RESPECTIVELY ON THE NTAIN RIVER (12 m) OF THE NGAMBE TIKAR - BENG BENG COMMUNITY ROAD (38km); AND NGOUH (12 m) AT PK 23 + 100 WITH DIKE ON THE NGAMBE TIKAR - INA COMMUNITY ROAD IN THE COMMUNE OF NGAMBE TIKAR, MBAM AND KIM DEPARTMENT, CENTRAL REGION FOR THE YEARS 2026, 2027 AND 2028.

FUNDING: MINTP Budget, Road Fund Line, 2026, 2027 and 2028 Program.

1. Subject of the call for tenders.

The Mayor of the Commune of NGAMBE TIKAR, the Contracting Authority, is launching, on behalf of his Commune, an Open National Invitation to Tender for the technical control and supervision of the construction of two permanent bridges: one over the NTAIN River (12 m) on the NGAMBE TIKAR - BENG BENG Communal Road (38 km); and the other over the NGOUH River (12 m) at km 23 + 100, with a causeway on the NGAMBE-TIKAR – INA Communal Road, in the Commune of NGAMBE TIKAR, Mbam and Kim Department, Central Region. The work is to be carried out in 2026, 2027, and 2028.

2. Lotting

The works are comprised of a single lot divided into three (03) phases presented as follows:

Sections	Estimated cost in FCFA				Deadline: months			
	Phase 1 (2026 budget)	Phase 2 (2027 budget)	Phase 3 (2028 budget)	Total	Phase 1	Phase 2	Phase 3	Overall
Technical control and monitoring of the construction work of two permanent bridges, respectively over the NTAIN (12 m) river on the NGAMBE TIKAR - BENG BENG (38km) Communal road; and the NGOUH (12 m) river at km 23 + 100 with a dike on the NGAMBE-TIKAR – INA Communal road, in the Commune of NGAMBE TIKAR, Mbam and Kim Department, Central Region	6,000,000	6,000,000	6,000,000	18,000,000	07	07	07	21

3. Consistency of the work.

environmental control as well as monitoring of the works mentioned above in the subject.

The contracting party must:

- Monitor the execution of the work;
- Ensure the technical and geotechnical control of the implementation of all the services contained in the estimate of the work to be carried out;
- To submit to the Head of the Market Department for signature the service orders necessary for the proper execution of the work;
- Ensure quality assurance and the application of environmental protection measures;
- Ensure that as-built drawings are prepared.

The contractor's services are defined in more detail in the Terms of Reference.

4. Participation.

Participation in this Invitation to Tender is open on equal terms to all Cameroonian Technical Design Offices (BET) established in Cameroon and specializing in the study, technical control and monitoring of road maintenance works.

By this Invitation to Tender, interested companies are invited to provide in their offers the **authentic information** which will allow the one able to perform the services to be selected after a thorough and objective evaluation of its file.

5. Funding.

The works, which are the subject of this Invitation to Tender, are financed by the Budget of the Ministry of Public Works, Road Fund Line – Program 2026, 2027 and 2028, in a single lot with an estimated cost for the three phases of **eighteen million (18,000,000) CFA francs**. Of which **six million (6,000,000) CFA francs per phase**.

6. Consultation of the tender documents

The physical file can be consulted free of charge during working hours at the Ngambé -Tikar Town Hall at the level of the **INTERNAL STRUCTURE FOR ADMINISTRATIVE MANAGEMENT OF PUBLIC PROCUREMENT (SIGAMP)** Tel : 697 17 93 60 / 678 91 52 85 as soon as this notice is published.

It can also be consulted online on the **COLEPS** platform at <http://www.marchespublics.cm> and <http://www.publiccontracts.cm> on the ARMP website (www.armp.cm).

7. Acquisition of the Tender Documents

The physical copy of the Tender Dossier can be obtained at the Ngambé -Tikar Town Hall (at the **Internal Administrative Management Structure for Public Procurement (SIGAMP)**, Tel : 697 17 93 60 / 678 91 52 85) upon publication of this notice, upon presentation of a receipt for payment of the non-refundable sum of **Thirty Thousand (30,000) FCFA**. representing the cost of purchasing the file, payable to the **Municipal Revenue Office of NGAMBÉ-TIKAR**.

When collecting the Tender Dossier, bidders must register, providing their full address (Post Office Box, Telephone Numbers, Fax Email...).

This receipt must identify the buyer as representing the Company wishing to participate in the Call for Tenders.

It is also possible to obtain the electronic version of the tender documents by free download from the addresses indicated above. However, submission by mail is contingent upon payment of the tender documents purchase fee.

Participation in this Invitation to Tender is open to companies under Cameroonian law that have been categorized or are in the process of being categorized.

Provisional guarantee.

Offers must be accompanied by a provisional guarantee (bank guarantee of submission) established, according to the model indicated in the Tender Document, by a banking institution approved by the Ministry of Finance and in an amount equal to **three hundred and sixty thousand (360,000) CFA francs**.

The absence of the provisional guarantee or its non-conformity to the model attached in the Tender Dossier will result in the systematic rejection of the offer upon opening.

The provisional guarantee will be automatically released no later than thirty (30) days after the expiry of the validity period of the bids for unsuccessful bidders. If the bidder is awarded the contract, the provisional guarantee will be released after the final guarantee has been established.

7. Presentation of the offers:

The documents constituting the offer are divided into three volumes below, contained in a closed and sealed envelope, including:

- Envelope A containing the administrative documents (Volume 1);
- Envelope B containing the technical offer (Volume 2);
- Envelope C containing the financial offer (Volume 3).

The submitted bids must be placed in a simple, closed, and sealed envelope bearing only the mention of the Invitation to Tender. The individual documents of each bid must be numbered in the order of the tender documents and separated by dividers of the same color other than white.

8. Submission of bids.

Each offer, written in French or English and in seven (7) copies, including one (01) original and six (06) copies marked as such, must be received by the Contracting Authority (Departmental Delegation of Public Procurement of Mbam and Kim - Procurement Department) in NGAMBE TIKAR no later than March 20 , 2026 at 11:00 AM sharp and must bear the following inscription:

"OPEN NATIONAL TENDER NO. 007 /AONO/RC/D-MK/C-NGT/CIPM/2026 OF...10 FEBRUARY 2026 IN EMERGENCY PROCEDURE FOR THE TECHNICAL CONTROL AND SUPERVISION OF THE CONSTRUCTION WORKS OF TWO PERMANENT BRIDGES RESPECTIVELY ON THE NTAIN RIVER (12 ML) OF THE NGAMBE TIKAR - BENG BENG COMMUNITY ROAD (38KM); AND NGOUH (12 ML) AT PK 23 + 100 WITH DIKE ON THE NGAMBE-TIKAR – INA COMMUNITY ROAD, IN THE COMMUNE OF NGAMBE TIKAR, MBAM AND KIM DEPARTMENT, CENTRAL REGION. FOR THE YEARS 2026, 2027 AND 2028.

"TO BE OPENED ONLY DURING THE COUNTING SESSION. "

9. Bids are now open.

The Internal Public Procurement Commission of the NGAMBE TIKAR Municipality will open the bids in a single session, in the presence of the bidders or their duly authorized representatives who wish to attend, on **March 20 , 2026, at 12:00 noon** sharp in the council chamber of the NGAMBE TIKAR Municipality. The representatives of the bidders present will sign a document attesting to their attendance.

Eligibility of bids

Bids that do not comply with the method of separating administrative, technical and financial files will be rejected.

- Any offer not conforming to the requirements of this Notice and the Tender Documents will be declared inadmissible. In particular, the absence of a bid security established according to the model proposed in the Tender Documents and issued by a first-tier bank approved by the Ministry of Finance, valid for **thirty (30) days** beyond the offer validity period, will be deemed unacceptable.
- Under penalty of rejection, the required administrative documents must be produced in originals or certified copies by the issuing department, in accordance with the stipulations of the Specific Regulations of the Call for Tenders.
- Before any elimination of candidates presenting administrative documents deemed not to comply with the requirements of the tender documents, an additional period of at least 48 hours should be granted to them to either provide additional information or carry out further checks on the validity of the document received.
- They must be less than three (03) months old on the initial date of submission of offers.

10. Execution time.

The maximum completion time stipulated by the Project Owner for the execution of the works in the three phases is **twenty-one (21) calendar months**, of which **7 months per phase**. This period includes periods of rain, all inclement weather and various constraints, and begins from the date of notification of the Work Commencement Order.

11. Evaluation of bids

After the bids are opened by the Internal Procurement Committee , the acceptable bids are referred to a Subcommittee for evaluation. This evaluation will determine the cost of each bid and allow for a comparison between them.

12. Elimination criteria:

12.1.1: Administrative file:

- d) Incomplete file or non-compliant documents (**if Article 92 (2) of decree no. 2018/366 of 20 June 2018 concerning CMP**);
- e) Falsified or inauthentic document (**CIPM and the Contracting Authority reserve the right to authenticate any document that appears questionable**);
- f) Documents certified or signed by an incompetent person.

12.1.2: Technical offer :

- a) Incomplete file or non-compliant documents;
- b) False declaration, falsified or scanned documents instead of certified copies or originals ;
- c) Technical score below 70/100;
- d) Documents certified or signed by an incompetent person.
- e) Absence of a methodological note for the execution of services.
- f) Absence of a subcontracting agreement with an approved geotechnical laboratory duly completed according to the model of document 9.8 (for those who do not have one within their organization) or a copy of the approval (for those who have one within their organization);

12.1.3: Financial offer:

- a) Incomplete financial offer;
- b) Non-compliant parts;
- c) Omission in the financial offer of a quantified unit price;
- d) Absence of a detailed breakdown of a quantified unit price.
- e) Not having obtained a technical grade of 70/100 or higher.

12.2. Essential criteria

12.2.1. Technical offers

Technical bids will be evaluated according to the following essential criteria:

- a) Qualification of experts assigned to the operation on **34 points** .
- b) BET references on **12 points** ;
- c) Technical and material resources across **34 points** ;
- d) Project mastery on **20 points** .

12.2.2. Financial offers

Only the financial offers of bidders whose technical offer has been declared admissible following the examination of the conformity of administrative documents and the technical evaluation will be evaluated and scored, according to the following criteria:

NM = MMd x 100/MS

NM = Note relating to the amount of the financial offer of the bidder for the lot concerned;

MMd = Estimated amount of the lowest bid for the lot concerned;

MS = Estimated amount of the bidder for the lot in question.

A weighting will be applied between the technical score and the financial score to obtain the final score N (technical-financial score) according to the following formula:

N = [(70 x Technical Rating) + (30 x Financial Rating)] / 100.

14 Assignment of the Letter of Order

The Mayor of the Commune of NGAMBE TIKAR, Contracting Authority, will award the Letter of Purchase to the bidder whose technically qualified offer has been evaluated **as the most advantageous** after verification of its prices and fulfilling the required financial, technical and administrative capacities resulting from the so-called essential or eliminatory criteria .

17. Offer validity period

Bidders remain bound by their bids for a period of **ninety (90) days** from the deadline set for the submission of bids.

18. Additional information

Further technical information can be obtained from the **Internal Administrative Management Structure for Public Procurement (SIGAMP)** of the NGAMBÉ-TIKAR Town Hall. Tel: 697 17 93 60 / 678 915 285

19. Fighting corruption and bad practices.

To report any facts, acts of corruption or bad practices, please call CONAC at number 1517, the Public Procurement Authority (MINMAP) (SMS or call) at the numbers: (+237) 673 20 57 25 and 699 37 07 48.

Done at NGAMBÉ-TIKAR, on 13/02/2026

**The Mayor
(Contracting Authority)**

Amplifications :

- Prefect /MK/ Ntui ;
- DDMINMAP/MK/ Ntui
- ARMP/CE / Ydé For publication in the JDM;
- President CIPM/NG- T;
- Display /Chrono/Archive

